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                                         P R O T O K Ó Ł    Nr XXVI/17 
Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 14 lutego 2017r. 
 
Na sesji obecnych było 11 radnych wg listy obecności stanowiącej załącznik do 
protokołu. Sesja rozpoczęła się o godz. 10.00 i trwała do godz. 13.15     
 
Nieobecni: 

1. Mirosław Doleżał 
2. Jacek Oczek 
3. Dariusz Ptak 
4. Sławomir Turowski 

                                               Lista obecności radnych to załącznik do protokołu 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
1.Zbigniew Stoczyk – Burmistrz Wąsosza, 
2.Grzegorz Kordian – Z-ca Burmistrza 
3.Agnieszka Przybylska- skarbnik Gminy, 
4.Tomasz Paczkowski – Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Rawiczu  
   Sp. z o. o., 
5.Ewa Kaźmieruk- Wiceprezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Rawiczu Sp. z o.o. 
5.Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz, 
      
                                               Lista obecności stanowi załącznik do protokołu 
 
Sołtysi wsi. 
                                                Lista obecności sołtysów to załącznik do protokołu 
 
Razem w sesji udział wzięło 51 osób. 
      
Ad 1. Otwarcie sesji. 
 
Słowami „Otwieram XXVI sesję Rady Miejskiej Wąsosza „Pan Jacek Chorostowski – 
Przewodniczący Rady otworzył i prowadził obrady sesji. W pierwszej kolejności 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności radnych stwierdził 
prawomocność obrad, następnie powitał gości zaproszonych w szczególności 
przedstawicieli Zarządu Szpitala Powiatowego w Rawiczu oraz p. Zb. Stoczyka 
Burmistrza, p. Grzegorza Kordiana -Zastępcę Burmistrza, p. Agnieszkę Przybylską – 
skarbnika Gminy, dyrektorów i kierowników zakładów pracy oraz sołtysów. 
Pan Przewodniczący Rady poinformował, że proponowany porządek obrad sesji 
został radnym dostarczony wcześniej.  
 
Nikt z radnych nie wniósł żadnych zmian, wobec tego porządek obrad przyjęto 
jednomyślnie. 
 
 
P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
3. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie. 
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4. Informacja Prezesa Zarządu Szpitala Powiatowego w Rawiczu Sp. z o. o. w 
sprawie dofinansowania zakupu sprzętu medycznego oraz działalności szpitala. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2017-2030. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 
2017r. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Rawickiemu. 

8. Informacja Burmistrza z działalności między sesjami. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 2018 r. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły 

Podstawowej im. J. Brzechwy w Pobiela o strukturze organizacyjnej: punkt 
przedszkolny, oddział przedszkolny, klasy I-III. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 
nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z 
wychowania przedszkolnego w Gminie Wąsosz. 

13. Sprawozdania z działalności Komisji Stałych Rady za 2016r. 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Komisji na 

2017r. 
15. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

16. Wolne głosy i wnioski. 

17. Zamknięcie sesji.           

                                                                  
                                                      Porządek to załącznik do protokołu 

Ad 2.  Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z XXIV sesji Rady Miejskiej Wąsosza 
z dnia 16 grudnia 2016r oraz protokół z XXV sesji Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 29 
grudnia 2016r były wyłożone do wglądu radnych. Nikt z radnych nie wniósł 
zastrzeżeń, wobec tego stwierdził, że protokół nr XXIV/16 oraz protokół Nr XXV/16 
zostały przyjęte bez uwag. 
 
Ad 3.  Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie. 
 
Brak 
 
Ad 4. Informacja Prezesa Zarządu Szpitala Powiatowego w Rawiczu Sp. z o. o. 
w sprawie dofinansowania zakupu sprzętu medycznego oraz działalności 
szpitala. 
 
Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu p. Tomaszowi Paczkowskiemu – Prezesowi 
Zarządu Szpitala Powiatowego w Rawiczu, który podziękował za zaproszenie na 
sesję. Prezes stwierdził, że przygotowana prezentacja multimedialna z której w 
skrócie przygotowana została informacja o świadczonych usługach medycznych w 
2016r. To są informacje pokazujące w jakich zakresach świadczymy usługi. W tym 
roku czeka nas wielka zmiana, ale nie wiemy na czym ta zmiana ma polegać, bo 
dopiero dzisiaj na posiedzeniu Rady Ministrów jest procedowana ustawa o 
działalności medycznej od 1 lipca 2017r.  Udział przyjmowanych pacjentów w 
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szpitalu w Rawiczu z podziałem na 2015 i 2016 gdzie zauważa się znaczny wzrost 
przyjęć pacjentów z gminy Wąsosz. Poradnie specjalistycznych jest 7 i tutaj też 
widzimy wzrost przyjęć pacjentów. Pomoc na co dzień tzw. „wieczorynka „to nocna i 
świąteczna pomoc medyczna, gdzie również mieszkańcy gminy Wąsosz z tego 
korzystają i mamy nadzieje, że po zmianie ustawy też będzie to realizowane przez 
naszą placówkę. Najmniej wykorzystywane jest ratownictwo medyczne -karetki 
pogotowia które są przy szpitalu, z których mieszkańcy Wąsosza najmniej korzystają, 
ponieważ ze względu na podział administracyjny, mieszkańcy gminy Wąsosz 
podlegają pod dolnośląskie pogotowie ratunkowe. Poza tym czego nie widać staramy 
się wprowadzać usługi i zatrudniliśmy już profesora dr. Dariusza Patrzałka, od 
października 2016 na oddziale chirurgicznym szpitala w Rawiczu na wykonywanie 
zabiegów na wątrobie. Planujemy zakupić dwa sprzęty do tego typu zabiegów Nie da 
się w obecnych warunkach szpitalnych dalej pracować i dlatego czeka szpital 
głęboka modernizacja. Jest przygotowana koncepcja na tą modernizację z 
dobudową nowego obiektu na czas remontu szpitala. Szacujemy, że realizacja tego 
przedsięwzięcia łącznie wyniesie ok. 40 mln zł co wiąże się z etapowaniem tego 
zadania. Po tym remoncie szpital będzie świadczył usługi na wysokim poziomie 
będzie w pełni zinformatyzowany- skomputeryzowany, gdzie będzie możliwość 
szybkiego przesyłania danych każdego pacjenta. W związku z tym planujemy 
doposażać szpital w odpowiedni nowoczesny sprzęt medyczny, dlatego występujemy 
do jednostek o wsparcie finansowe. Sprzęt, który potrzeba zakupić to: stacja 
monitorowania noworodków, diatermia argonowa, haki do trzymania powłoki 
brzusznej. Łączny koszt zakupu tego sprzętu to ok. 300.000 zł i będzie on zakupiony 
poprzez przetargi. 
 
Ad 5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2017-2030. 
 
Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu skarbnikowi Gminy. 
Pani Agnieszka Przybylska – skarbnik Gminy poinformowała zebranych, że w myśl 
ustawy o finansach publicznych wartości przyjęte w WPF i w budżecie powinny być 
zgodne, a projektowane zmiany w strukturze dochodów i wydatków rodzą 
konieczność wprowadzenia zmian w WPF. Są one następujące: 
zwiększeniu ulegają dochody budżetu ze względu na uzyskanie środków z Funduszu 
Dopłat. Środki te pokrywają część kosztów przedsięwzięcia, a mianowicie remont 
lokali mieszkalnych. Pozyskano kwotę 29.000 zł. W dochodach dokonano jeszcze 
jednej zmiany na wniosek Dyrektora placówki oświatowej co wiąże się z dochodem 
osiągniętym przez tę placówkę 100 zł po stronie dochodów wprowadzamy tą kwotę. 
W celu zbilansowania dochodów i wydatków obie kwoty zostały wprowadzone po 
stronie wydatków w celu realizowania założonych planów. 
 
Pan Andrzej Rapier – Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia 
Komunalnego wyraził pozytywną opinię Komisji do proponowanych zmian wieloletniej 
prognozy finansowej. 
 
Dyskusji nie było, wobec tego Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w 
sprawie zmiany WPF i poddał pod głosowanie Rady. 
Głosowało 11 radnych. 
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Rada Miejska Wąsosza 11 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XXVI/179/17 w sprawie przyjęcia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wąsosz na lata 2017-2030. 
 
                                          Uchwała Nr XXVI/179/17 to załącznik do protokołu. 
 
 
Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Wąsosz na 2017r. 
 
Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu skarbnikowi Gminy. 
Pani Agnieszka Przybylska – skarbnik Gminy poinformowała zebranych, że sama 
uchwała wprowadza już wynikłe zwiększenia w strukturze dochodów i wydatków, ale 
ponadto wprowadza następujące zmiany: 
Po stronie dochodów: przenosi się środki pomiędzy paragrafami dochodów w 
urzędach gmin zgodnie z pismem Wojewody Dolnośląskiego w sprawie dotacji 
wynikających ze struktury układu zadaniowego budżetu państwa, Ponadto przenosi 
się środki z zadania majątkowego pn.” Zakup nieruchomości w m. Wąsosz” na 
wydatki związane z udzieleniem Powiatowi Rawickiemu pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej z przeznaczeniem na zakup sprzętu medycznego do Szpitala 
Rawickiego. Ponadto przenosi się środki z rezerwy ogólnej na pokrycie kosztów 
związanych z zabezpieczeniem terenów zielonych przed zaśmiecaniem, 
Jak również przenosi się środki pomiędzy paragrafami i rozdziałami w planie 
wydatków w następujących dziedzinach: 
· pozostałej działalności związanej z ochroną przyrody, 
· jednostkach oświatowych, 
· pomocy społecznej, 
 
Następnie p. Andrzej Rapier poinformował zebranych, że Komisja Budżetu Inwestycji 
i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała proponowane zmiany budżetu gminy 
Wąsosz na 2017r 
 
Dyskusji nie było. 
W dalszej części sesji Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmiany budżetu gminy na 2017r i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Głosowało 11 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 11 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XXVI/180/17 w sprawie zmiany 
budżetu gminy Wąsosz na 2017r 
                                              Uchwała Nr XXVI/180/17 to załącznik do protokołu 
 
Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Rawickiemu. 
 
Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu p. Zbigniewowi Stoczykowi - Burmistrzowi 
Wąsosza. Pan Burmistrz poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia 
pomocy finansowej pomiędzy dwoma jednostkami samorządu terytorialnego, a więc 
gminą Wąsosz i Starostwem Powiatowym w Rawiczu.  Kwota pomocy to 40.000 zł. 
Obecność mieszkańców gminy Wąsosz w szpitalu w Rawiczu jest coraz wyższa, 
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odległość miejscowości gminy Wąsosz do szpitala jest bliska, a więc Rada winna 
podjąć uchwałę o udzieleniu tej pomocy. Zawsze wychodzę z takiego założenia, żeby 
coś dostać należy też dać coś od siebie dlatego moim zdaniem jest zasadne by takiej 
pomocy udzielić, tym bardziej że nie ma już szpitala w Górze pod który podlegaliśmy. 
Dla szpitala górowskiego jako gmina udzielaliśmy pomocy finansowej na malowanie 
trzech sal, wymianę okien, wykonanie parkingu czy też zakup sprzętu medycznego. 
Na dzisiaj nie ma śladu po tym dofinansowaniu, bo szpitala już nie ma w Górze. 
 
Pan Andrzej Rapier – Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia 
Komunalnego. Nasze korzystanie ze szpitala Rawickiego w niektórych przypadkach 
wynosi 50 % i więcej tak wynika z przedstawionej prezentacji. Na posiedzeniu komisji 
wszyscy byliśmy za tym, aby tej pomocy udzielić. Dziękujemy, że mieszkańcy gminy 
mogą się leczyć w tej placówce i dlatego chcemy też pomóc. 
 
Dyskusja: 
Radny Zdzisław Banasiewicz -  czy tylko gmina Wąsosz i Jemielno korzysta ze 
szpitala, a co Góra i Niechlów? 
 
Pan T. Paczkowski – Prezes Szpitala w Rawiczu – wystąpiliśmy do sześciu 
jednostek, które obsługujemy o dofinansowanie zakupu sprzętu, ale pierwszy 
zareagował Burmistrz Wąsosza. Mamy nadzieje, że pozostałe samorządy też nam 
pomogą. 
 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Głosowało 11 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 11 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XXVI/181/17 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Rawickiemu.                                   
                                            Uchwała Nr XXVI/181/17 to załącznik do protokołu 
 
Pan T. Paczkowski Prezes Zarządu Szpitala w Rawiczu – można mówić tutaj dużo, 
ale najwłaściwsze będzie słowo dziękuję. Jesteście w tym momencie największą 
orkiestrą świątecznej pomocy dla szpitala rawickiego, choć mam nadzieję, że nie 
jedyną. Zareagowaliście jako pierwsi i bardzo wam za to dziękuję. Szczególne 
podziękowania składam dla Burmistrza Wąsosza. Macie państwo szczęście, że 
macie takiego burmistrza, bo to on pierwszy zabiegał o pomoc dla państwa jak 
posypał się szpital w Górze. Zabiegał, aby jego mieszkańcy nie byli pozostawieni bez 
opieki medycznej, gdzie wspólnie byliśmy w Narodowym Funduszu Zdrowia we 
Wrocławiu później w Poznaniu, gdzie udało się zwiększyć kontrakt co powodowało, 
że nie tworzyliśmy sztucznych barier w przyjmowaniu pacjentów z gminy Wąsosz. 
Bardzo serdecznie państwu dziękujemy jako Zarząd Szpitala Powiatowego w 
Rawiczu. 
 
Pan Przewodniczący obrad podziękował za to zaangażowanie i merytoryczne 
przygotowanie tematu przez zarząd szpitala za to  przygotowanie  z cyferkami, 
przemawianie do nas argumentami by takiej pomocy udzielić. 
 
Przewodniczący ogłosił przerwę od 10.35 do 10.50 
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Ad 8 Informacja z działalności Burmistrza w okresie między sesjami. 
 
Pan Zbigniew Stoczyk – Burmistrz Wąsosza przedstawił informację z działalności 
między sesjami tj. od 29 grudnia 2016r.do 14 lutego 2017. W okresie 
międzysesyjnym wydano 25 Zarządzeń. 
Dnia 9 stycznia 2017r. postanowiono przeprowadzić w dniu 15 lutego b.r. drugi ustny 
przetarg nieograniczony na sprzedaż nieruchomości w Wąsoszu w granicach działki 
nr 169/1 o pow. 0,0350 ha za cenę wywoławczą 5.250 zł i 600 zł wadium oraz działki 
nr 170/1 o pow. 0,0370 ha za cenę 5.640 zł i 600 zł wadium. Postanowiono również 
przeprowadzić przetarg w dniu 16 lutego b.r. na sprzedaż nieruchomości w Wąsoszu: 
działki 171/1 o pow. 0,0368ha za kwotę 5.520 zł i 600 zł wadium oraz działki nr 172/1 
o pow. 0,0392 ha za 5.880 zł i też 600 zł wadium. Kolejnym Zarządzeniem z dnia 11 
stycznia 2017r ustalono w dniu 28 lutego 2017r sprzedaż nieruchomości 
zabudowanej o pow. 0,0275 ha za cenę wywoławczą 28.452 zł i wadium 3000 zł-  
Nieruchomość ta to świetlica w Baranowicach. Dnia 12 stycznia b. r. wydano trzy 
zarządzenia dotyczące wynajęcia mienia komunalnego położonego w Wąsoszu w 
drodze bezprzetargowej tj. działki o pow. 20 m2, o pow. 125 m2 oraz 277m2 z 
przeznaczeniem na cele warzywnicze, ogrody i ogródki oraz grunty pod komórkami. 
Zarządzeniem z dnia 12 stycznia 2017r. upoważniono panią Lucynę Ciszewską 
Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąsoszu do prowadzenia postępowań w 
sprawach z zakresu wsparcia kobiet w ciąży i rodzin, w tym do wydawania decyzji 
administracyjnych na podstawie ustawy z dnia 4 listopada 2016r o wsparciu kobiet w 
ciąży i rodzin „Za życiem”. Również 12 stycznia b.r. wydane zostało Zarządzenie, 
którym odwołano panią Katarzynę Szut ze składu Zespołu Interdyscyplinarnego 
powołanego Zarządzeniem 27 listopada 2015r. Pani Szut wypowiedziała umowę o 
pracę, przeniosła się do innego zakładu i dlatego zostało przygotowane to 
Zarządzenie .Dnia 16 stycznia 2017r. wprowadzono zmiany budżetu gminy Wąsosz 
na 2017r, a polegały one na przeniesieniu środków w wysokości 29.000 zł z rezerwy 
celowej na zarządzanie kryzysowe z przeznaczeniem na rozbiórkę budynku 
grożącego zawaleniem i usuwanie skutku pożaru. Zarządzeniem z dnia 18 stycznia 
b.r. postanowiono dokonać zmian w Zarządzeniu z dnia 30 grudnia 2015r w sprawie 
scentralizowanych zasad rozliczeń podatku VAT w Gminie Wąsosz, jednostkach i 
zakładach budżetowych. Zmiany te polegały na skreśleniu zapisu „nieskładania 
deklaracji zerowych” oraz wprowadzenia zapisu dotyczącego rozliczeń podatku VAT 
przy wykorzystaniu oprogramowania do konsolidacji podatku VAT. Kolejna zmiana 
Zarządzenia nr 380/17 z dnia 12 stycznia 2017r dotyczyła mienia komunalnego ze 
względu na błędnie wpisaną miejscowość zamiast „Wąsosz” winno być „Wrząca 
Śląska” Dnia 25 stycznia 2017r. postanowiono przeprowadzić w dniu 2 marca 2017r 
przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości w granicach działki nr 
178/1 o pow. 0,1037 ha położonej w Wąsoszu za cenę wywoławczą 15.555 zł i 
wadium 1600 zł. Zarządzeniem z dnia 26 stycznia 2017r postanowiono 
przeprowadzić w dniu 15 marca b.r. drugi ustny nieograniczony przetarg na sprzedaż 
nieruchomości w Wąsoszu : działki 172/3 o pow. 0,1027 ha za cenę wywoławczą 
19.513 zł i wadium 2000 zł. oraz działki 173/3  o pow. 0,0902 ha za kwotę 17.138 zł i 
wadium 2000 zł. Dnia 16 marca b.r. odbędzie się przetarg na  sprzedaż 
nieruchomości w Wąsoszu  w granicach działki 174/3 o pow. 0.0947 ha za cenę 
wywoławczą 17.993 zł i wadium 2000 zł oraz działki 175/3 o pow. 0,1008 ha za 
kwotę 19.152 zł i wadium 2000 zł .Dnia 30 stycznia b.r. wydane zostało Zarządzenie 
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dotyczące przeprowadzenia trzeciego ustnego nieograniczonego przetargu na 
sprzedaż nieruchomości dz. Nr 21/2 o pow. 0,0686 ha położonej w m. Kowalowo. 
Cena wywoławcza ustalona została w wysokości 10.000 zł i wadium 1500 zł 
 
Wydanych 10 Zarządzeń z dnia 9 lutego b.r. dotyczyło wydzierżawienia mienia 
komunalnego w drodze bezprzetargowej dla dotychczasowych dzierżawców, a 
mianowicie działki o pow.0,20 ha i 0,07 ha w Kowalowie, działki o pow.0,3723 ha w 
Wąsoszu, działki o pow. 0,56 ha w Rudnej Wielkiej, działek o pow. 0,5 ha; 0,45 ha; 
0,0066 ha; 0,3723 ha; 0,0626 ha w Wąsoszu, działki o pow.0,20 ha w Kamieniu 
Górowskim, działki o pow.1,66 ha w Płoskach oraz działki o pow. 0,70 ha w Ługach. 
 
   
                                                   Informacja Burmistrza to załącznik do protokołu 
Ponadto Pan Burmistrz poinformował zebranych o przeprowadzonej kontroli w dniu 5 

i 6 grudnia 2016r w Ośrodku Pomocy Społecznej w zakresie realizacji programu 

„Rodzina 500+”. Należy podziękować kierownikowi OPS za wyniki kontroli, gdzie w 

protokole pokontrolnym nie było żadnych uchybień.  

Pałac we Wrzącej Śląskiej przewidziany jest na dom pomocy społecznej.  Uzyskaliśmy 

pełną zgodę konserwatora zabytków na remont zabytku. To było wymogiem, aby 

złożyć dwa wnioski, a będziemy składać trzeci.  Wniosek pierwszy do Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska na kwotę 811.000 zł, który został przyjęty bez uwag 

(ocieplenie dachu, stolarka okienna i drzwiowa i centralne ogrzewanie). Drugi wniosek 

169.000 zł na remont elewacji. Trzeci wniosek trafi do Lokalnej Grupy Działania w 

Górze, gdzie liczymy na 400.000 zł. jako środki na ochronę zabytków. Jeżeli uda się 

to poskładać to kolejny zabytek zostanie uratowany, a powstanie dom pomocy 

społecznej, gdzie zatrudnionych zostanie około 10 osób.    

Kolejna informacja dotyczy dofinansowanie na budowę drogi, które udało się uzyskać 

w kwocie około 180.000 zł. 

Często dyskutujemy o odpadach, ale Gmina Wąsosz ogłosiła przetarg na 3 lata na 

odbiór odpadów. Po dokonanej analizie w sprawie odpadów okazało się, że tych 

odpadów jest 1674,54 kg. Jest to bardzo dużo. Są tam duże ilości tworzywa 

sztucznego. Przetarg na odpady był tak skonstruowany, że gmina rozlicza się 

ryczałtem. Z ryczałtu za 2016r zapłacono kwotę 779.170 zł natomiast gdy przeliczymy 

to na tonaż, to kwota za odpady wynosiłaby 978.408 zł, gdzie różnica to prawie 

200.000 zł. 

Kolejna informacja dotyczy uchwalonej uchwały w sprawie gospodarki azbestem, 

gdzie Wąsosz i Pobiel zgłosiły potrzebę utylizacji w 2017r.staramy się uzyskać 

dofinansowanie na utylizacje 28 ton azbestu z 8 posesji. Warto dodać ,że 1m2 azbestu 

to 16 kg. 

Złożono wniosek na przejęcie torowiska od Zbakowa Dolnego do Wąsosza włącznie z 

byłym dworcem PKP o nieodpłatne przejecie przez Gminę z przeznaczeniem na 
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utworzenie ścieżki rowerowej. W 2018r. będziemy występować o dofinansowanie na 

budowę ścieżki rowerowej ,która byłaby asfaltowa. 

Sołtys wsi Rudna Wielka-mówiono ,że ta ścieżka będzie aż do Rawicza. 

Burmistrz -My możemy jedynie realizować ścieżkę na naszym terenie natomiast na 

terenie gminy Rawicz decyzje może podjąć jedynie burmistrz Rawicza. 

Ponadto Burmistrz poruszył sprawę ograniczania samorządności po konwencie  

samorządowców we Wrocławiu gdzie  wspólnie podpisano się pod petycją do Prezesa 

PiS w sprawie uwag dotyczących wprowadzenia dwukadencyjności. Przedstawiono 

prezentację z tego spotkania. 

Ad 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 2018 r. 
 
Pan Jacek Chorostkowski- Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Zbigniewowi 

Stuczykowi- Burmistrzowi Wąsosza , który omówił przedłożony projekt uchwały w 

sprawie funduszu sołeckiego na 2018r.Burmistrz stwierdził ,że bardzo wyraźnie i od 

wielu lat prezentuje stanowisko na „nie „ odnośnie tego funduszu , co nie znaczy ,że 

Rada nie może tego zmienić ponieważ rada decyduje o tym. Argumentem jest 

rozdrobnienie tego funduszu tj .kwoty 329.000 zł  na poszczególne wsie gdzie 

największa wieś Pobiel otrzyma 20.000 zł, a  najmniejsza wieś Ostrawa 7.000 zł. 

Podzielenie tego powoduje to ,że  budżet uszczupla się  o 329.000 zł , i ogranicza 

możliwość pozyskania środków choć na pewno nie w 100 %. Czasami warto trochę 

poczekać i zamiast 8.000 zł otrzymać kwotę  500.000 zł  i wtedy jest to efekt, który 

daje radość i zadowolenie. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisję Budżetu.. 

Pan Andrzej Rapior – przewodniczący Komisji Budżetu ,Inwestycji i Mienia 

Komunalnego stwierdził ,że odbyło się posiedzenie Komisji i przy współudziale kilku 

sołtysów ,burmistrza , zastępcy burmistrza , sekretarza i skarbnika gminy 

dyskutowano w tej sprawie. Zasięgałem  opinii innych samorządów gminy Góra  w 

sprawie funduszu sołeckiego. Jest on wykorzystywany przez wsie aktywne natomiast 

jest wiele wsi, które nie działają w tym zakresie i tak jest w każdej gminie. Na pewno 

dla gminy Góra jest to problem. Na naszym posiedzeniu  dyskutowano ponad 1 

godzinę i Komisja nie wyraziła zgody na wyodrębnienie z budżetu gminy Wąsosz 

funduszu sołeckiego na 2018r 

Dyskusja : 

P.Mazur Andrzej – sołtys wsi Chocieborowice- Fundusz sołecki w Górze jest na rok 

2017.Po drugie jest to mylne pojęcie, że jest to rozdrobnienie środków 

Bardzo różnie jest w sołectwach bo nie wszystkie sołectwa mają własne środki bo nie 

są  w stanie  takich środków sobie wygospodarować z różnych przyczyn bo nie mają 

odpowiedniej infrastruktury, brak możliwości pozyskania środków zewnętrznych np. 
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darczyńców .Nawet założenie takiego Stowarzyszenia też nie gwarantuje rozwoju bo 

pozyskanie  środków z funduszy europejskich wiąże się z tym ,że należy mieć wkład 

własny, a jeżeli jego nie mamy to są związane ręce. Dlatego stwierdzenie Burmistrza  

o rozdrobnieniu środków nie jest do końca słuszne .Przyjmując postawę Burmistrza 

że środki są w budżecie i warto poczekać by realizować potrzeby wsi, to zakładając 

,że jest w gminie 40 miejscowości to ta ostatnia  dostanie coś po 40 latach. 

P. Bogusława Lorenc – sołtys wsi Wrząca Wielka- Jestem za tym , aby ten fundusz 

był scalony  bo  moja wieś jest mała i ten fundusz byłby niewielki, a 2 lata temu 

zrobiono we wsi drogę gminną , której koszt wyniósł 100.000 zł.  

P. Jolanta Maślejak -  radna i jednocześnie sołtys wsi Kamień Górowski- Mam  takie 

samo zdanie  bo w Kamieniu Górowskim wcześniej  niewiele się działo, czekałam aż 

się doczekałam i zrobiono świetlicę wraz z biblioteką oraz dwie drogi gdzie  w żaden 

sposób z funduszu sołeckiego tyle by nie zrobiono. 

P. Zb. Stuczyk – Burmistrz – swoje słowa chce zwrócić do sołtysa wsi 
Chocieborowice. Jest już pan 2 lata sołtysem i dał się pan już poznać jako osoba, 
która musi być w centrum uwagi. Musi być pan oceniany  jako ten najbardziej 
inteligentny, błyskotliwy i zawsze mający rację. Gdy wypada pan z tego centrum 
uwagi to podejmuje pan działania połączone populizm i hipokryzja. Żeby 
wypowiedzieć takie słowa trzeba użyć argumentów dlaczego tak mówię . Otóż na 
moje pytanie na komisji  kiedy w jaki sposób i na co potrzebny jest fundusz sołecki 
usłyszałem odpowiedź „ nie wiem, nie wiem, to o tym zdecydują mieszkańcy”. 
Ponowię teraz to pytanie „ Kiedy i w jaki sposób chce pan wykorzystać ten fundusz 
sołecki” Wyznaje pan od wielu lat zasadę „ zjeść ciasteczko i mieć ciasteczko „ czyli 
wydać pieniądze i nadal je mieć”. Nigdy, ale to nigdy w budżecie gminy takich cudów 
nie ma żeby wydać pieniądze i je mieć. Stwierdzam ,że pana znajomość ustawy o 
funduszu sołeckim jest mierna , bo fundusz sołecki  z którego możecie państwo 
sołtysi korzystać to nie jest fundusz sołecki tego roku. Po drugie mówienie o tym ,że 
fundusz sołecki ulega zwrotowi w wysokości 40 %  z budżetu państwa jest mijaniem 
się z prawdą  ponieważ w ustawie o funduszu sołeckim jest napisane ,że fundusz 
sołecki  na 2018r wynosi  135.500 mln zł z budżetu państwa. Jeżeli ten fundusz  z 
budżetu państwa  zostanie przekroczony to zwrot do gminy jest niższy. 
W mojej ocenie nie potrafi pan powiedzieć mieszkańcom o tym ,że od roku 2013   
Chocieborowice uzyskały 500.000 zł na budowę dróg: droga do starej hydroforni , 
droga do p. Boszki i p.Ciszewskiej, droga do p. Kazjaki , droga do p. Mateuszczaka , 
a więc wszystkie drogi w Chocieborowicach są zrobione. Ustawa o funduszu 
sołeckim w art.2 ust.7 mówi ,że „środki funduszu mogą być przeznaczone na 
pokrycie wydatków na działania zmierzające do usunięcia skutków klęski żywiołowej 
w rozumieniu ustawy z dnia 18 kwietnia 2002 r. o stanie klęski żywiołowej” 
Często pan mówi ,że to pan jestem liderem tej wsi. Doszło do pożaru w 

Chocieborowicach budynku nie należącego do gminy, gmina ten budynek przejęła  i 

już w poprzednim roku wydała 43.000 zł na remont dachu. Skoro jest zapis że środki 

funduszu sołeckiego można przeznaczyć na usuwanie klęsk żywiołowych, to został 

uchwalony budżet 2017 gdzie jest kolejny zapis  na  likwidację klęski żywiołowej  

tego budynku  w kwocie 68.000 zł.  Jest połowa lutego, a Gmina pozyskała 

dodatkowe środki na remont z Banku Gospodarstwa Krajowego – łączne środki to 
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100.000 zł , a fundusz sołecki wsi Chocieborowice to 12.000 zł , a więc ten budżet 

2017 mówi ,że fundusz sołecki jest wypełniany. Starałem się przygotować do tego 

wystąpienia . Zarzucał mi pan ,że po  środki dla wsi należy przyjść i poprosić.  

Ostatnio byli sołtysi Drozdowic Wielkich i Małych gdzie prosili o środki na organizacje 

uroczystości jaką chcieli zrobić i w tym samym dniu  otrzymali decyzje dotyczącą 

wsparcia finansowego.  Zauważam ,że zakusy na tworzenie funduszu sołeckiego 

powstają we wsiach gdzie już jest wszystko zrobione. Jeżeli jest ktoś na sali , komu 

odmówiłem wsparcia finansowego na jakąkolwiek uroczystość to proszę niech 

wstanie i to powie. Dofinansowane były też uroczystości dożynkowe i w 2016r 

również pan prosił o wsparcie na dożynki w Chocieborowicach. Wydaje mi się ,że 

powinien pan usłyszeć definicje o dożynkach. Jest to uroczystość w którym 

dziękujemy rolnikom ,że wszyscy możemy  każdego dnia zasiąść przy stole i zjeść 

chleb. W pana wykonaniu dożynki w Chocieborowicach to  nie dożynki, a dożynanie 

bo nie było chleba  , nie było mszy. Otrzymuje pan wsparcie na tą uroczystość z 

funduszu rozwiazywania problemów alkoholowych a na dożynkach interweniuje 

policja. Nie ma mojej zgody na wydawanie  pieniędzy z funduszu rozwiazywania 

problemów alkoholowych na tego typu imprezy. 

Czy pan należy do ludzi odważnych? Panie sołtysie przeszedł pan samego siebie 

Cyt. ” TW Lotos jest w tym mistrzem , w sensie burmistrzem -mistrzem, tacy jak TW 

Lotos polowali mojego ojca bo się brzydził komuną . Ja brzydzę się ubekami i 

esbekami. Mój też polował na komunistów z dubeltówki do nich strzelał. O nie 

upolował TW Lotos. Kiepsko strzelał gdyby trafił tyle  by to  spraw załatwiło.” Panie 

sołtysie czy to pisze pan o mnie ? Proszę odpowiedzieć.  

P. Mazur Andrzej – sołtys wsi Chocieborowice-  To zależy czy jest pan TW Lotos bo 

jeżeli pan nim jest to  było to do Pana a jeżeli pan nim nie jest to nie było do pana” 

P. Zb Stuczyk - Burmistrz – przed wyborami  w 2014r było prowadzone 

postępowanie  i podam panu zarządzenie, a jego treść  proszę  odczytać 

P.  Andrzej Mazur sołtys wsi Chocieborowice – to zarządzenie o niczym nie mówi. 

Złożył pan zeznanie lustracyjne w którym wykazał pan ,że był tajnym 

współpracownikiem i na podstawie tego zeznania prokurator  IPN postanowił 

pozostawić sprawę bez dalszego rozpatrzenia. Tak to wygląda. Po co mam 

odczytywać skoro każdy zna treść. 

P. Zb. Stuczyk Burmistrz-mogę przynieść  dokumentację w tej sprawie ponieważ 

wożę ją zawsze przy sobie . Proszę aby ważył pan słowa to co pan pisze. 

P. Andrzej Mazur  - sołtys wsi Chocieborowice- W BIP Instytutu Pamięci Narodowej 

jest wpis  to jest w internecie i każdy może to odczytać , że był pan zarejestrowany 

pod nr 59237przez wydział III oddziału WSW  Poznań jako tajny współpracownik  

pseudonim Lotos w czasie pełnienia  zasadniczej służby wojskowej  w celu 

profilaktyki kontrwywiadu wojskowego rozpoznawania żołnierzy reprezentujących 

negatywną postawę polityczną i został pan wyeliminowany  z czynnej ewidencji 
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operacyjnej dnia 10 stycznia 1984r ze względu na przejście do rezerwy. Takie jest 

oświadczenie IPN-u i takiej wersji się trzymam bo nie mam podstaw by nie wierzyć w 

to oświadczenie. 

P. Zb. Stuczyk- Burmistrz – Panie sołtysie jak pan wyobraża sobie  dalej współpracę 

ze mną bo z mieszkańcami zamierzam dalej współpracować. 

P. Andrzej Mazur sołtys wsi Chocieborowice – generalnie współpracy między nami 

nie ma od jakiegoś czasu  ,ale zostałem wybrany na sołtysa i nie musimy się kochać, 

ale musimy się tolerować. Pan Burmistrz zarzucił mi kłamstwo na posiedzeniu 

Komisji ,ale to posiedzenie było rejestrowane dyktafonem wobec tego składam 

wniosek o udostępnienie tego nagrania  i zamierzam je wykorzystać w celu swojej 

obrony. 

P. Eryk Aleksandrowicz – Dyrektor ZPK w Wąsoszu – Gmina Katy Wrocławskie ma 

budżet  około 130 mln zł i ta gmina wydaje 30 ml  na inwestycje . Spotkałem się  z 

sołtysem jednej z największych wsi 1500 mieszkańców gdzie mają  fundusz sołecki 

ponad 50.000 zł , z którego wykorzystują  5 tys. zł na paliwo do kosiarek, a z 

następnych pieniędzy zastanawiają  się co zrobić , organizują  1-2 imprezy by 

pieniądze nie przepadły . Tak naprawdę to przejadają ten fundusz. Nie był ten 

fundusz wykorzystany racjonalne. 

P. Burmistrz – panie sołtysie A. Mazur  przedstawię treść mojego oświadczenia 

lustracyjnego gdzie jest napisane ,ze złożyłem oświadczenie lustracyjne do 

wojewody dolnośląskiego w którym oświadczam ,że nigdy nie byłem tajnym 

współpracownikiem. Od 26 stycznia 1982 do 14 stycznia 1984r gdzie zostałem 

powołany do zasadniczej służby wojskowej i byłem dowódcą patrolu. Jako jedyny  

poddałem się lustracji gdzie przesłuchiwani byli wszyscy moi dowódcy ,którzy 

stwierdzili , że nigdy na nikogo nie donosiłem i nie brałem żadnych pieniędzy. 

P. Grzegorz Kordiak – Z-ca Burmistrza-  mierzi mnie trochę wewnątrz i to co powiem 

na pewno mi ulży . Panie Andrzeju Mazur  panie sołtysie kochany powiedziałbym ,że 

muzyka łagodzi obyczaje ale mógłbym dopuścić się plagiatu i obawiam się ,że 

mógłbym pana urazić i mógłbym spotkać się z dotkliwą , ale obrzydliwą nagonką na 

moją osobę na łamach faceboka. Chcę pana napomnieć ,że  internet nie jest 

wykładnią prawa,  prawo opisywane jest w aktach ustawach , rozporządzeniach i 

uchwałach. Powołując się na przepisy prawa należy się z nim zapoznać. Internet jest 

do tego aby z niego korzystać ale rozsądnie, rozważnie i właściwie . Pan korzysta z 

internetu by pomawiać, obrażać, dzielić i stosować maksymę by człowiek 

człowiekowi wilkiem był.  Samorządowcy w naszym Urzędzie to ludzie wykształceni z 

doświadczeniem. Nie zgadzam się z wypowiedziami pana między wierszami 

sugestiami hańbiącymi ich dobre imię i dobre imię naszego samorządu . Pierwszą 

zasadą  działania naszego samorządu jest człowiek , tak uczył mnie 12 lat temu 

Burmistrz Stuczyk i ja przekazuję tą zasadę  naszym urzędnikom. Urząd jest 

przyjazny obywatelom nie tylko z naszej gminy , często od ręki obywatel wychodzi z 

załatwioną sprawą , gabinety Burmistrza Stuczyka i mój są zawsze otwarte i każdy 
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nie tylko w poniedziałek może przyjść porozmawiać i przedstawić swoje problemy i 

poprosić o ich rozwiązanie. Urząd pozyskuje środki finansowe z różnych źródeł poza 

budżetowych . Mieszka pan  w gminie już trochę i wie pan ,że pozyskaliśmy środki na 

drogi w Chocieborowicach . Zadania własne Gminy to zaspokajanie potrzeb lokalnej 

społeczności a lokalna społeczność to nie tylko Chocieborowice lecz wiele innych 

sołectw .Gmina Wąsosz to nie Kąty Wrocławskie gdzie budżet zamyka się kwotą 130 

mln zł. W Gminie Wąsosz liczymy się z każdą złotówką. Kto dał panu prawo 

zachować się w tak haniebny, prowokacyjny i karygodny sposób? Kto dał panu 

prawo do obrażania  organów samorządu gminy , bezczelnego i kłamliwego  

wypisywania bezpodstawnych oskarżeń pod adresem samorządu ? Dąży pan do 

zburzenia i podpuszcza, do burzenia naszej wspólnoty samorządowej sołtysów i 

mieszkańców pod płaszczykiem funduszu sołeckiego, próbując zaspokoić swoją  

urażoną  osobowość .Andrzeju Mazur niech pan nie idzie tą drogą. Polityka skłócania 

,którą pan uprawia może mieć tylko jednio zakończenie, ale nie chciałbym, aby się 

pan o tym przekonał. Nie powiem, że jestem oburzony, ale zniesmaczony. 

Zapowiadał się pan na lidera Chocieborowic, ale małostkowość i wrodzony cynizm 

pana charakteru decydują o tym, że liderem pan być nie powinien. Mówił pan,  że 

wywodzi się  z biednej rodziny , ja też ,tylko moi rodzice uczyli mnie skromności i 

szacunku do drugiego człowieka i kultury osobistej, której panu  sadząc po pisaniu i 

wypowiedziach  w mediach społecznościowych jednak brakuje. Chińskie przysłowie 

mówi ,że prawdziwa mądrość potrzebna jest wtedy gdy ma się do czynienia z 

głupcami. Tymi słowami chce zakończyć  moje wystąpienie, ale liczę się z tym ,że 

moja osoba trafi na  fecebukowy profil pana Andrzeja, a słowo pisane dalekie 

od…….. Przykro mi się do tego przyznać, ale pomyliłem się co do pana osoby. Mimo 

sygnałów i ostrzeżeń co do pana myślałem ,że to nieprawda. Często pana czyn, 

każdy post w ostatnim czasie mnie w tym utwierdza. 

p. A. Mazur – sołtys wsi Chocieborowice- proszę się nie denerwować panie 

Grzegorzu żyjemy w realnej rzeczywistości, a nie w wirtualnej jaką jest internet. Też 

muszę się ustosunkować do pana słów ja też się pomyliłem tak też to działa. Co do 

mojej oceny to nie zostałem wybrany w wyborach samorządowych na 

przedstawiciela gminy więc nie wiem czy wypada, aby mówić o tym, aby mnie 

oceniać jaki mam charakter generalnie to jest moja sprawa. Moja mama też mnie 

uczyła szacunku do ludzi tak jak pana, ale mówiła mi też abym traktował ludzi z 

wzajemnością. Tego się będę trzymał. 

Pan Przewodniczący Rady- chcę podsumować i zakończyć tą dyskusję. Co do 

wyborów i reprezentacji to każdy z sołtysów utożsamia się ze swoją miejscowością i 

ją reprezentuje. Zgoda buduje, a niezgoda rujnuje . Jątrzenie i mieszanie niczemu 

nie sprzyja .Chcę powiedzieć za swoją miejscowość, że nie poprawna lecz daleko 

wzorcowa współpraca  z tym burmistrzem doprowadza do tego, że jeżeli jest zgoda i 

zaangażowanie mieszkańców można przeprowadzić duże projekty takie jak scalenie, 

które kosztowało wiele milionów. Kreujemy i zmieniamy swoje otoczenie, które jest 

piękniejsze , ale każdy z czegoś musi ustąpić jeden z lepszej klasy ziemi , inny z 
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zaszłości historycznych ziemi, którą uprawiał jego dziadek. Takie poczynania tych 

lokalnych liderów, sołtysów dają to że nasze otoczenie zmienia się na lepsze, a to 

widać przez 20 lat prowadzonej polityki obecnego burmistrza. Daje to efekty w 

postaci infrastruktury, dróg , modernizacji szkół, boisk ze sztuczna nawierzchnią ,  

kompleksowego oświetlenia miejscowości,  a w projektach miękkich w postaci imprez 

tradycyjnych tj, dożynki , Dzień Dziecka, współpracę z parafiami , która też jest 

daleko idąco poprawna kreowana też przez obecnego burmistrza.  W tej polityce 

prospołecznej wpisuje się ten fundusz sołecki. Przy 30 mln zł nie rozdrabniamy nie 

rozszarpujemy, rządzimy się tak ,że  jednego roku ktoś jest pierwszy w następnym 

inny, trzeba czekać w kolejce na realizację swoich pomysłów , trzeba być 

konsekwentnym i upartym. Wrócę jeszcze do Zbakowa Górnego gdzie jesienią 2007r 

siedzieliśmy z mieszkańcami na zawilgoconej świetlicy i snuliśmy bajki  na temat 

realizacji scalenia gruntów. Były plany  o drogach polnych , o owocowych alejach, kto 

z czego ma ustąpić i niektórzy stukali się po głowach ,że będziemy robić to dla 

Niemców bądź tego w ogóle nie zrobimy bo wcześniej przez 70 lat były rożne 

pomysły w społeczności lokalnej . Jest 2017r i po 10 latach plany zostały 

zrealizowane, ale upór konsekwencja i zgoda  gdzie na każde zebranie musiało 

przyjść 90 % mieszkańców by to podpisać. Dało się ? dało się .Dlatego ta polityka 

lokalna kreowana przez obecnego burmistrza w okresie długofalowym daje określone 

efekty. 

Przewodniczący zamknął dyskusję , odczytał projekt uchwały poddając go pod 

głosowanie rady. 

Głosowało 11 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XXVI/182/17 w sprawie funduszu 

sołeckiego na fok 2018 jednomyślnie 11 głosami „za” , 0 głosów „przeciw, 0 

głosów „wstrzymujących się” 

                                               Uchwała Nr XXVI/182/17 to załącznik do protokołu. 

 
Ad 10. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie likwidacji Publicznej Szkoły 
Podstawowej im. J. Brzechwy w Pobiela o strukturze organizacyjnej: punkt 
przedszkolny, oddział przedszkolny, klasy I-III. 
 

  
        Pan Jacek Chorostowski Przewodniczący obrad udzielił głosu p. Sztuczkowi 
Burmistrzowi Wąsosza, który poinformował, że wcześniej podejmowana była 
uchwała intencyjna o likwidacji PSP w Pobielu. Szkoła ta będzie zlikwidowana 
teoretycznie, bo po likwidacji budynek przejdzie do obwodu szkolnego pod szkołę 
podstawową w Czarnoborsku. Jeżeli stanie się tak, że liczba dzieci znacznie 
wzrośnie nie będzie stało nic na przeszkodzie, aby ją odtworzyć 
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Pani Ewa Dąbek przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu 

przedstawiła opinię do tego projektu, która była pozytywna. 

 
Dyskusji nie było. 
Głosowało 11 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 11 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XXVI/183/17 w sprawie likwidacji 
Publicznej Szkoły Podstawowej im. J. Brzechwy w Pobiela o strukturze 
organizacyjnej: punkt przedszkolny, oddział przedszkolny, klasy I-III. 
  

                                             Uchwała Nr XXVI/183/17 to załącznik do protokołu. 

 

 
Ad 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci 

szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego. 

 
                    Pan Jacek Chorostowski Przewodniczący obrad udzielił głosu panu Zb. 
Stuczykowi Burmistrzowi, który poinformował, że projekt tej uchwały bardzo mocno 
łączy się z podjętą uchwałą Nr XXVI/183/17. Po wprowadzeniu zmian w oświacie 
pozostaną 3 publiczne szkoły podstawowe -Wąsosz, Czarnoborsko, Płoski. W 
projekcie uwzględniono likwidacje szkoły PSP w Pobielu. Szkoły w Wąsoszu i 
Czarnoborsku będą 8 klasowe natomiast Płoski będą 8 klasowe, jeżeli szkoła będzie 
prowadzona przez stowarzyszenie czy też rodziców. Gimnazjum zakończy 
działalność 31.09.2019r. a budynek będzie wykorzystywany przez szkołę 
podstawową w Wąsoszu. Reforma oświatowa jest reformą trudną, odpowiedzialną 
należało odbyć wiele spotkań i narad z dyrektorami, nauczycielami i rodzicami. 
Chcieliśmy przeprowadzić tak te działania by one dla wszystkich były najlepsze i 
najmniej bolesne. Burmistrz zwrócił się do sołtysa, że nie jest tak jak on wypisuje, że 
Burmistrz chce zlikwidować szkołę w Płoskach podając nawet treść kartki, którą 
otrzymały dzieci, której autorem on nie był. Podburza się nie potrzebnie rodziców by 
wprowadzać niepokój i zamęt, ale to jest tak, że pan sołtys na wszystkim się zna    
PSP Płoski nie uczestniczy w reformie oświaty, wobec tego niech Płoski pokażą, jak 
działać i prowadzić szkołę. Przekażę wszystkie środki finansowe otrzymane na każde 
dziecko. By w Płoskach zrobić 8 letnią szkołę należy zlikwidować na sale lekcyjne: 
pokój nauczycielski, czytelnię bądź salę gimnastyczną. Przedszkola i oddziały 
przedszkolne będą w 2019r musiały być oddzielone odrębnymi ścianami z 
oddzielnymi wejściami. To rodzice zdecydują, gdzie poślą swoje dzieci. Tutaj 
samorząd nie może narzucać swojej woli. W związku z tym, że odeszło 50 dzieci 
mniejszą otrzymaliśmy subwencję o kwotę 300.000 zł. W 2019r może być środków 
mniej o 1 mln zł i wówczas trzeba będzie zwalniać nauczycieli ze względu na 
mniejszą ilość dzieci. Na dzisiaj jest problem z czego zabrać 300.000 zł 
 
 
Pani Ewa Dąbek przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu 
przedstawiła opinię do tego projektu, która była pozytywna. 
 
 
Dyskusji nie było. Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
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Głosowało 11 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 11 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XXVI/184/17 w sprawie projektu 
dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju 
szkolnego.                                                                         
                                  Uchwała Nr XXVI/184/17 to załącznik do protokołu. 
 
 
Ad.12 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 
nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z 
wychowania przedszkolnego w Gminie Wąsosz. 
 
                    Pan Jacek Chorostowski Przewodniczący obrad udzielił głosu panu Zb. 
Stuczykowi Burmistrzowi, który poinformował, że projekt tej uchwały dotyczy opłat, 
które są opłatami za korzystanie z wychowania przedszkolnego poza 
czasem przeznaczonym na realizację podstawy programowej wychowania 
przedszkolnego. Zgodnie z nowelizacją ustawy o systemie oświaty, dotyczą one 
korzystania z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5, nie mogą one być 
wyższe niż 1,00 zł za godzinę zajęć. W celu realizacji zajęć wykraczających poza 
podstawę programową proponuje się ustalenie na bezpłatne nauczanie, wychowanie 
i opiekę wymiaru 5 godzin dziennie cztery dni w tygodniu oraz 6 godzin dziennie 
jeden dzień w tygodniu. 
 
Pani Ewa Dąbek przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu 
przedstawiła opinię do tego projektu, która była pozytywna. 
 
 
Dyskusji nie było. Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Głosowało 11 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 11 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XXVI/185/17 w sprawie ustalenia 
czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego w Gminie Wąsosz. 
 
                                   Uchwała Nr XXVI/185/17 to załącznik do protokołu. 
 
 
Przerwa od 12.30 do 12.45 
 
Ad 13. Sprawozdania z działalności Komisji Stałych Rady za 2016r. 
 
Pan Jacek Chorostowski Przewodniczący obrad zwrócił się do przewodniczących 
komisji stałych o przedstawienie sprawozdań z pracy komisji w 2016r. 
 
Pan Mariusz Rzepka – przedstawił sprawozdanie Komisji Handlu, Usług i Porządku 
Publicznego.  
                                                                 Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 
 
Pani Jadwiga Łuczyńska - przedstawiła sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za 2016r 
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                                                                  Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 
 
Pani Ewa Dąbek -przestawiła sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury Zdrowia i 
Sportu za 2016r. 
                                                                   Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 
 
Pani Agnieszka Wende -przestawiła sprawozdanie Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska za 2016r. 
                                                                   Sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 
 
 
Pan Andrzej Rapier – przedstawił sprawozdanie Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia 
Komunalnego.  
                                                                 Sprawozdanie w załączeniu do protokołu 
 
 
Dyskusji nie było. 
 
 
Ad 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy 
Komisji na 2017r. 
 
Pan Jacek Chorostowski Przewodniczący obrad zwrócił się do przewodniczących 
komisji stałych o przedstawienie planów pracy komisji na 2017r. 
 
Pan Mariusz Rzepka – przedstawił plan pracy Komisji Handlu, Usług i Porządku 
Publicznego.  
                                                                  
Pani Jadwiga Łuczyńska - przedstawiła plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2017r 
                                                                  
Pani Ewa Dąbek -przestawiła plan pracy Komisji Oświaty, Kultury Zdrowia i Sportu 
na 2017r. 
                                                                    
Pani Agnieszka Wende -przestawiła plan pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska na 2017r. 
 
Pan Andrzej Rapier – przedstawił plan pracy Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia 
Komunalnego.  
                                                                  
Dyskusji nie było. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady. 
Głosowało 11 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 11 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XXVI/186/17 w sprawie uchwalenia 
planu pracy Komisji na 2017r. 
 
                                                Uchwała Nr XXVI/186/16 to załącznik do protokołu 
 
Ad 15.   Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
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Brak 
 
Ad. 16.Wolne głosy i wnioski. 
 
Pan Zb. Stuczyk Burmistrz Wąsosza poinformował, że sołtys wsi Wodniki 
wielokrotnie prosił o miejsce parkingowe dla inwalidy w rynku. Takie miejsce jedno 
istnieje, ale, ostatnio zrobiono dwa miejsca służbowe pod Urzędem, dlatego p. 
Burmistrz wręczył pilota do wjazdu na jedno miejsce służbowe dla p. Mariana 
Plewniaka sołtysa wsi Wodniki by mógł parkować samochód jak najbliżej Urzędu 
 
Ad 17. Zamkniecie sesji.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek XXVI sesji został wyczerpany, a więc 
zamknął obrady. Podziękował za udział w sesji. 
 
 
 
Protokołowała K. Szejnkienig 
 


